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Protokół nr X/25 

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się  
w dniu 30 stycznia 2025 roku o godz. 16:00  

 

W sesji uczestniczyli: 

• Radni Rady Miejskiej w Bojanowie: 

Andrzejewski Maciej 

Bartkowiak Jarosław 

Broniarz Alina 

Gackowska Katarzyna 

Jasińska Marlena 

Kąpielski Maciej 

Kubis Jan 

Kuczyńska Daria 

Panasewicz Anna 

Rado Jarosław 

Sikora Tomasz 

Szczepaniak Ewa 

Triebs Marcin 

Weber Norbert 

Zając Jan 

•  Zaproszeni goście.  
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Dot. pkt. 1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcie sesji dokonał Pan Przewodniczący Marcin Triebs o godzinie 16:04. Po przywitaniu 
wszystkich przybyłych stwierdził, że na 15 ustawowych radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne 
decyzje. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy Panie/ Panowie radni zgłaszają wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji? 
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń. 

Dot. pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad X sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Pan Marcin Triebs poinformował, że wnioskuje o wprowadzenie do  do porządku obrad 
dwóch uchwał:  

1. w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Gołaszynie.  
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Przystąpiono do głosowania. Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku 
obrad wnioskowanych projektów uchwał głosowało 15 radnych „za”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  
 

2. w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Bojanowa. 

Przystąpiono do głosowania. Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku 
obrad wnioskowanych projektów uchwał głosowało 15 radnych „za”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 

Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, 
Sikora Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że wpłynął wniosek od Burmistrza Bojanowa o 
wprowadzenie do porządku obrad uchwał w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 
rok. 

Przystąpiono do głosowania. Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku 
obrad wnioskowanych projektów uchwał głosowało 15 radnych „za”. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  
 
Powyższy wniosek stanowią złącznik nr 3 do protokołu. 
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Więcej zmian nie wniesiono, w związku z powyższym porządek X sesji Rady Miejskiej w 
Bojanowie przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad X sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.  
3. Przyjęcie protokołu nr IX/24 z sesji, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2024 roku.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) upoważnienia Burmistrza Bojanowa do podejmowania działań dotyczących 
przejęcia nieruchomości nr ew.658/1, 658/11 oraz 658/12 obręb Bojanowo,  

b) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Bojanowo na lata 2026-2035 w tym trybu konsultacji,  

c) regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich w Gminie Bojanowo, 
d) rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Gołaszynie,  
e) rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Bojanowa,  
f) zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie. 
 
Do pkt. 3. Przyjęcie protokołu nr IX/24 z sesji, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2024 roku. 
 
W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2024 roku nie 
wniesiono uwag pisemnych i ustnych, Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie 
powyższego dokumentu.  
Za propozycją Pana Marcina Triebsa głosowali wszyscy radni- 15 głosów „za” 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan.  
 
Do pkt. 4. Informacja przewodniczącego Rady o jego działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Do pkt. 5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
 
Pani Paulina Wolsztyniak przedstawiła zebranym informacje o wydarzeniach, które miały 
miejsce w okresie międzysesyjnym oraz o wydanych zarządzeniach. Pisemna informacja 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Do pkt. 6 Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady 
 
Pierwszy głos zabrał Pan Maciej Kąpielski przedstawiając sprawozdanie z działalności Komisji 
Rewizyjnej. Dokument stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Pytań nie było.  
 
Kolejno głos zabrała Pani Alina Broniarz przewodnicząca Komisji Budżetowej Rozwoju, 
Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, przekazując sprawozdanie z 
działalności komisji. Dokument stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Pytań nie było.  
 
Pani Katarzyna Gackowska jako przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawiła 
sprawozdanie. Dokument stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Pytań nie było.  
 
Jako ostatnia wystąpiła Pani Daria Kuczyńska przekazując sprawozdanie z działalności Komisji 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa 
Publicznego. Dokument stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Pytań nie było.  
 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) upoważnienia Burmistrza Bojanowa do podejmowania działań dotyczących 

przejęcia nieruchomości nr ew.658/1, 658/11 oraz 658/12 obręb Bojanowo,  
 
Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Katarzyna Sadowska.  
Pytań do projektu uchwały nie było.  
 
Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 
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Uchwała Nr X/65/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie 
upoważnienia Burmistrza Bojanowa do podejmowania działań dotyczących przejęcia 
nieruchomości nr ew.658/1, 658/11 oraz 658/12 obręb Bojanowo stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
b) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Bojanowo na lata 2026-2035 w tym trybu konsultacji,  
 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Paulina Wolsztyniak.  
Pytań do projektu uchwały nie było.  
 
Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 
 
Uchwała Nr X/66/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie 
określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Bojanowo na lata 2026-2035 w tym trybu konsultacji stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. 
 
Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

c) regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich w Gminie Bojanowo 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Paulina Wolsztyniak.  
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Marcin Triebs „Niestety nie mogłem być obecny na 
posiedzeniu Komisji Stałych, kiedy był omawiany ten projekt. Bardzo się cieszę, że ten 
projekt został wprowadzony. Jest on niezwykle potrzebny naszej gminie. Natomiast 
chciałbym się dopytać o kilka punktów, które dla mnie niekoniecznie są jasne i nie są 
jednoznaczne. Przede wszystkim tutaj mam pytanie odnośnie paragrafu szóstego o 
nieodpłatne świetlice udostępnia się na. Ja może przeczytam to. Punkt pierwszy, zebrania 
wiejskie i spotkania z mieszkańcami organizowane przez Burmistrza Bojanowa, Radę Miejską 
w Bojanowie, sołtysa właściwego sołectwa, radę sołecką właściwego sołectwa. Punkt drugi, 
zebrania rad sołeckich, ochotniczych straży pożarnych, gminnych klubów sportowych, rad 
parafialnych oraz kół gospodyń wiejskich. Tutaj na razie postawię kropkę. Odsłuchałem zapis 
posiedzenia komisji i wiem, że radny Kąpielski się pytał o to. Natomiast brakuje mi tutaj 
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określenia stowarzyszeń. Powtórzę to pytanie, ponieważ punkt drugi się wydaje być takim 
zbiorem zamkniętym. Nie mamy tutaj pola popisu. Jak tutaj na to się zaopatrujemy? Czy 
stowarzyszenia działające na terenie gminy Bojanowo będą mogły organizować zebrania? Bo 
tutaj punkt drugi mówi o zebraniach w świetlicach wiejskich.” Odpowiedziała Pani Katarzyna 
Sadowska: „Jeżeli mogę Panie Przewodniczący, jeżeli Pan się wczyta, tak naprawdę 
wszystkie, tu są rozróżnienia odpłatności, nieodpłatności, nieodpłatne wszystkie wydarzenia, 
które mają na celu integrację, spotkania z mieszkańcami, czy to będą organizowały 
stowarzyszenia, czy jakiekolwiek inne organizacje pozarządowe jest nieodpłatne, tak? 
Warunek jest jeden, nie mogą mieć z tego korzyści finansowych więc nie jesteśmy w stanie i 
w zasadzie jest to bezzasadne, żeby w uchwale ujmować wszystkie organizacje, bo zawsze 
jest opcja na to, że możemy kogoś pominąć. Ważny jest cel i to czy jest to usługa odpłatna 
komercyjna. Bo jeżeli już będziemy mówić o szkoleniach, konferencjach, gdzie ktoś ma 
pożytek z tego finansowy, wtedy już musi mieć najem odpłatny, więc taka forma jest 
prawidłowa, tak są stosowane jeżeli chodzi o regulaminy świetlic. Czyli każde stowarzyszenie, 
organizacja, czy to będzie koło gospodyń, jutro może powstać jakiś inny twór prawny, który 
będzie mógł takie spotkania przeprowadzać jak najbardziej pod warunkiem, że będzie służyć 
lokalnej społeczności. Powtarzam i nie będzie to spotkanie komercyjne.”  
Pan Marcin Triebs: „Znaczy zastanawia mnie to, ponieważ ochotnicze straże pożarne czy 
kluby sportowe też poniekąd działają na prawie stowarzyszeń. Czy nie można by było tego 
zapisu zmienić ogólnie na organizacje pozarządowe działające na terenie gminy? Bo 
przyznam się szczerze, właśnie o to tutaj chodzi, o nieodpłatne świetlice, no nie widzę w 
regulaminie zapisu, że organizacje pozarządowe, czyli te, które nie czerpią, tak załóżmy, te, 
które nie czerpią korzyści finansowej, mogą korzystać tutaj za darmo. Przynajmniej takiego 
zapisu tutaj nie widzę. Bo wiem, że taka odpowiedź padła na komisji, na pytanie Pana 
Kąpielskiego, no nie do końca tutaj, nie znalazłem po prostu tego, co Pani powiedziała przed 
chwilą w tym regulaminie.” 
Pani Katarzyna Sadowska: „ To znaczy Panie Przewodniczący, to jest tak samo jak wpisujemy 
tutaj rady parafialne, które ujęliśmy ze względu na to, że wiemy jakie mamy sytuacje na 
niektórych świetlicach. Nie da się, to znaczy zawsze może być dopisane ewentualnie 
organizacje pozarządowe, tylko tyle, że to nic nie zmienia jakby, czyli pod kątem prawnym 
tak czy inaczej one mogą z tego korzystać, więc to jest tylko słowo tak naprawdę. Bo liczy się 
cel i odpłatność, to co powtarzam, a nie jakie to będzie stowarzyszenie czy jaka organizacja. 
Wymienione zostały jak najbardziej tu rady sołeckie czy ochotnicze straże, gminne kluby 
sportowe, to też nie są zawsze stowarzyszenia, bo mają różne formy prawne, jeżeli chodzi o 
koło gospodyń również więc to już od Rady zależy, jeżeli chce taki zapis, nie widzę żadnego 
przeciwwskazani, ale mówię, prawnie to raczej nie zmienia, myślę, że Pan mecenas 
potwierdzi.”  
Pan Marcin Triebs: „Znaczy natomiast kolejna, odpłat, korzyści finansowe z działalności. Tego 
punktu też nie widzę w tym regulaminie, że jest zabraniane. Natomiast, albo dobra, na razie 
tutaj. Też nie ma zapisu, że stowarzyszenie, czy ochotnicza straż pożarnych, czy inny klub 
sportowy nie może mieć korzyści finansowej. To takiego punktu też nie znalazłem w tym 
regulaminie.”  
Pani Katarzyna Sadowska” „Powiem tak, tutaj w paragrafie 5, gdzie ma Pan opis świetlic, jak 
mogą być udostępniane, mogą być nieodpłatnie na zasadzie użyczenia, odpłatnie na 
podstawie umowy najmu. I paragraf, który mówi o tym, kto może i w jakim celu nieodpłatnie 
mieć udostępnione, to ten cel został już i w paragrafie 2, do czego służą świetlice, określony i 
w paragrafie 6. W zasadzie nie wyobrażam sobie dopisywania sytuacji wszystkich, które 
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mogą być uwzględnione w tej kwestii. Świetlice wiejskie to jest miejsce użyteczności 
publicznej i generalnie założenie ustawy już mówi o tym, że powinny być powszechnie 
dostępne dla mieszkańców dla integracji społecznej, o czym mówi paragraf drugi, czyli jakie 
zadania są z tym związane. Jeżeli chodzi o stawki, łącznie z godzinowymi stawkami, które 
omawialiśmy właśnie na posiedzeniu komisji, to co Pani Burmistrz powiedziała, one zostaną 
określone Zarządzeniem Burmistrza, gdzie będzie konkretnie już nawet szablon wniosku i 
formy użyczenia nieodpłatnego i odpłatnego, czyli w sensie komercyjnym.” 
Pan Marcin Triebs: „Powiem tak, przeczytam paragraf drugi może. Świetlice służą realizacji 
celów statutowych gminy, w tym w szczególności prowadzeniu działalności kulturalnej, 
społecznej i rekreacyjnej związanej z poprawą jakości życia mieszkańców, tworzeniu miejsca 
spotkań, integracji i rozwoju społeczno-kulturalnego, lokalnej społeczności, mobilizacji do 
ciągłego angażowania się w rozwój społeczeństwa lokalnego i zwiększenia tożsamości 
społecznej oraz tworzenia warunków dla aktywności obywatelskiej mieszkańców gminy. 
Powiem tak, nadal nie widzę rozróżnienia, które działalności muszą odpłatnie, które nie 
odpłatnie mogą korzystać z świetlicy. Uważam, że taki zapis powinien być w regulaminie, bo 
paragraf szósty mojej interpretacji stowarzyszenia tutaj eliminuję, bo to wygląda na listę 
zamkniętą. Niemniej mam też pytanie, co Pani rozumie poprzez korzyści finansowe?” 
Pani Katarzyna Sadowska:  „Chyba nie muszę Panu tłumaczyć, co ja mogę rozumieć za 
korzyści finansowe, czyli to, jeżeli robimy coś za wynagrodzenie, jakkolwiek, czyli odpłatnie 
mieszkańcy mogą przyjść na szkolenie, które będzie prowadzone przez czy stowarzyszenie 
nawet, które może prowadzić działalność gospodarczą i będzie pobierać opłaty od 
mieszkańców, jest to już wynajem komercyjny, tak to nazwijmy. Literalnie w regulaminach 
nie zapisuje się wszystkiego, bo się nie da. Moglibyśmy 5 tomów napisać takiego regulaminu, 
czyli czepiać się w sytuacji, co wtedy, kiedy ktoś nie pozamiata po sobie. Bo to nie o to chodzi 
Panie Przewodniczący, tu chodzi o to, żeby uszczegółowić. Nieodpłatność, czyli są te 
elementy, ja się nie zgadzam ze stwierdzeniem, że są zamknięte, bo nie. Bo jeżeli mówimy 
imprezy i zabawy organizowane dla dzieci z terenu gminy, imprezy okolicznościowe typu, 
czyli to są tylko typy imprez jakie mogą się odbywać, typu dzień dziecka, dzień matki, dzień 
ojca, dzień seniora, organizowane przez podmioty różnego rodzaju określone w tych 
poprzednich paragrafach i nieodpłatne kursy i szkolenia organizowane dla mieszkańców 
gminy Bojanowo. Tu już to słowo nieodpłatne kursy i szkolenia mówi o tym jasno, więc nie 
trzeba zaprzeczenia odwrotnego, bo to jest po prostu logiczne. Nie umiem inaczej tego 
odpowiedzieć.” 
Pan Marcin Triebs: „ Powiedziała tutaj Pani o działalności gospodarczej, bo stowarzyszenia 
również mogą prowadzić działalność gospodarczą, natomiast stowarzyszenia również mogą 
prowadzić odpłatną działalność pożytku publicznego, czyli mogą pobierać jakieś drobne 
opłaty chociażby za materiały na warsztaty, a cały warsztat będzie powiedzmy robiony tutaj 
społecznie. Czy odpłatna działalność pożytku publicznego kwalifikujemy jako działalność 
gospodarczą, czy działanie zysk finansowy, czy jednak nie?” 
Pani Katarzyna Sadowska: „ Jeżeli Pan Przewodniczący uważa, że my będziemy sprawdzać, 
czy Pan zafakturuje materiały, które udostępni mieszkańcom, to my nie jesteśmy od tego i 
od tego nie jest rada, tak? Osoba, która będzie wypożyczała świetlicę, czy to odpłatnie, czy 
nie odpłatnie, ustala termin z sołtysem, co będzie na druku udostępnione i tam oświadcza, 
czy jest to szkolenie odpłatne, czy to jest nieodpłatne. No bo nie wyobrażam sobie policji, 
prawda, na świetlicy, która sprawdza, czy od mieszkańców będą brane pieniążki, to już może 
urząd skarbowy sprawdzać.” 
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Pan Marcin Triebs: „Ja też sobie nie wyobrażam sprawdzenia, natomiast uważam, że można 
by było to też zapisać w tym regulaminie, bo cały czas uważam, że zbiór jest zamknięty. 
Mamy w punkcie czwartym wymienione imprezy okolicznościowe organizowane przez 
podmioty określone w punkcie pierwszym i drugim, brzmi to tak, jakbyśmy mieli te podmioty 
zamknięte. Ja wnoszę mimo wszystko do tego, żebyśmy dopisali do tego regulaminu po 
prostu organizacje pozarządowe. Bym napisał wprost, że również odpłatna działalność 
pożytku publicznego również się wpisuje w bezpłatny, nieodpłatny najem świetlicy. Bo dla 
mnie te zapisy są niejednoznaczne, jako były przewodniczący stowarzyszenia nie 
wiedziałbym, gdzie mam się zakwalifikować, jeśli bym chciał interpretować ten regulamin 
prawidłowo. Bo nie chodzi o to mi, żebyśmy teraz nadużywali, że moja impreza będzie dniem 
jakimś, możemy w każdym dniu roku sobie wymyślić, że mamy jakiś dzień, ale to nie o to 
tutaj chodzi. Chciałbym, żeby stowarzyszenia czy inne organizacje pozarządowe w naszej 
gminie miały pewność, że organizują jakąś imprezę, jakieś wydarzenie w świetlicy wiejskiej, 
jednocześnie nie łamiąc tego regulaminu. Ja widzę przynajmniej dwa stowarzyszenia 
działające na terenie Gminy Bojanowo. Jest to Stowarzyszenie Zgrani i jest to Stowarzyszenie 
Razem Raźniej, które może zorganizować imprezy niekoniecznie dla dzieci, tylko dla osób 
nawet pełnoletnich i nie widzę tutaj możliwości wpisania się w ten regulamin, żebyśmy 
nieodpłatnie mogli mieć użyczenie. Dlatego ja jednak bym prosił o doprecyzowanie w tym 
regulaminie takich punktów. Ja wiem, że to było na komisji, natomiast możemy, znaczy do 
radnych teraz też mówię, żebyście się Państwo zastanowili nad tym, czy ten regulamin jest 
jednoznaczny, czy uda nam się go poprawić. Ja uważam, że jeśli tworzymy jakieś prawo 
lokalne, powinniśmy to prawo lokalne najlepiej jak tylko potrafimy stworzyć, a takie 
niedomówienia nam są w tej chwili niepotrzebne. Także ja tutaj kropkę postawię, nie wiem 
czy w sensie jeśli chodzi o te odpłatne, nieodpłatne świetlicy i ten zakres. Natomiast jeszcze 
chciałbym się cofnąć do paragrafu czwartego. Opiekunami świetlic wiejskich są sołtysi 
właściwie ze względu na lokalizację świetlicy. Ja też zdaję sobie sprawę, że w statutach 
sołectw były zapisy o tym, że sołtys jest odpowiedzialny za świetlicę. Mamy tutaj 
niekoniecznie skopiowane, ale dopisane w tym regulaminie również to, że jest ten sołtys za 
tym odpowiedzialny. Na komisji padło pytanie, czy było to konsultowane z sołtysami. Padło, 
że było to na zebraniach wiejskich, padło też, że na naradach sołeckich było to informowane, 
ale mam też pytanie, czy sołtysi widzieli ten dokument w takim stanie, jaki jest podczas 
jakiejś konsultacji. Czy po prostu to było usłyszane i oni wszyscy jednogłośnie zaakceptowali, 
że te wszystkie obowiązki, które są tutaj wpisane, akceptują i nie było dyskusji. 
Pani Katarzyna Sadowska: „ Nie było, bo nie ma takiego wymogu, konsultacji regulaminu. 
Rada Miejska jest władna do ustanawiania regulaminów, jeżeli chodzi o obiekty użyteczności 
publicznej więc tu nie wnosi to tak naprawdę nic. To w ogóle wprowadza w końcu w obrót 
prawny coś, co powinno istnieć jakiś czas temu czyli ustanawiamy ogólny regulamin 
funkcjonowania. świetlic wiejskich, więc ja nie widzę tutaj potrzeby konsultowania punkt po 
punkcie, dlatego że to nie zmienia nic, jeżeli chodzi o statut. My nie zmieniamy żadnych 
przepisów prawa ogólnie obowiązujących. Jak Pan zauważy, dobrze nie jest to regulamin 
bardzo rozbudowany, żeby właśnie nie nastręczał różnych dziwnych interpretacji. Zasada jest 
prosta, dla mieszkańców, jeżeli chodzi o ich organizację wspólną, czyli mieszkańcy się 
zbierają nawet tworząc sobie, organizując sobie zabawę mogą z niej korzystać nieodpłatnie. 
Sołtys po prostu jako osoba, opiekun takiej świetlicy musi o tym wiedzieć, co się kiedy dzieje, 
bo w jakiś sposób za to odpowiada, więc to jest zwykła formalność wynikająca ze statutu.”  
Marcin Triebs:  „To ja powiem, to jeszcze raz to powiedziałem, ja mówię, Szanowni Państwo, 
ja wolałbym cofnąć ten regulamin do komisji dalej, znaczy wiadomo, że teraz będziemy 
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głosować za bądź przeciw, natomiast uważam, że ten regulamin powinien być 
doprecyzowany. Chciałbym, żeby to było uszczegółowione, mimo wszystko. Mamy tutaj 
napisane, że opiekunami świetlic wiejskich są sołtysi. Faktycznie tak wcześniej było. W 
momencie, kiedy podejmowaliśmy uchwałę odnośnie diet sołtysów, nie rozróżnialiśmy 
sołtysów, którzy mają pod swoją opieką świetlicę od tych, którzy nie mają. Natomiast 
uważam, że jeśli wprowadzamy taką funkcję jak opiekun świetlic, to może to też jest bardzo 
dobra okazja do tego, żeby ewentualnie jakiś ekwiwalent czy dodatkowe fundusze za 
opiekuna tutaj się zastanowić, czy nie wprowadzić. Także nie jest to czas na to, żeby te 
fundusze wprowadzać, bo nie zaplanowaliśmy tego w budżecie. Niemniej chciałbym, 
żebyśmy taką dyskusję podjęli i też co Państwo o tym sądzą.”  

Pani Paulina Wolsztyniak: „Panie Przewodniczący, ja bym chciała zadać Panu tylko pytanie, 
kiedy został Państwu i Panu między innymi przedstawiony projekt tej uchwały?” 
Pan Marcin Triebs:  „Projekt uchwały został nam przedstawiony tydzień przed komisją, więc 
musiałbym sobie zobaczyć, że to był w kalendarzu 21 stycznia.”  
Pani Paulina Wolsztyniak: „Rozumiem, ma Pan prawo nie być obecny na komisjach, 
natomiast w tak zwanym międzyczasie, bo usłyszałam, że miał Pan okazję odsłuchać to, co 
się działo na komisji, nie zgłosił Pan żadnej uwagi. Ja pozostawiam tylko pewne pytanie. 
Jeżeli nie był Pan obecny na komisji, zostały przeprowadzone komisje, które zostały 
zaakceptowane przez większość Rady. Nie wyobrażam sobie, żeby teraz jakby przez ten czas 
nie wniósł Pan żadnej uwagi, a mógł to zrobić niejednokrotnie. Funkcjonują stowarzyszenia, 
stowarzyszenia działają również korzystając z obiektów użyteczności publicznej. Nie było 
nigdy z tym żadnego problemu i problemu nie będzie. Regulamin ma na celu 
usystematyzowanie pewnych rzeczy. To, że stowarzyszenie powinno się znaleźć literalnie, 
zgodnie z Pana wolą, to mogło zostać zgłoszone przez Pana wcześniej, w tak zwanym 
międzyczasie. Myślę, że cały czas bym chciała powrócić do tego, co zostało powiedziane na 
samym początku, czyli do tego, żebyśmy rozmawiali na pewne tematy, co się nie zadziało. Ja 
bym tylko chciała Pana jeszcze dopytać w tym miejscu, jest Pan członkiem jednego ze 
stowarzyszeń, prawda?” 
 Pan Marcin Triebs: „Członkiem, tak.” 
Pani Paulina Wolsztyniak:  „Państwa stowarzyszenie działa w jakim obiekcie?”  
Pan Marcin Triebs: „Aktualnie ma siedzibę w Miejskiej Bibliotece Publicznej.”  
Pani Paulina Wolsztyniak: „ Na podstawie jakiego dokumentu bądź jakiej umowy Państwo 
tam funkcjonujecie?” 
Pan Marcin Triebs: „Nie pamiętam, ale była prawdopodobnie umowa użyczenia czy 
udostępnienia.” 
Pani Paulina Wolsztyniak: „Czy jest z tego tytułu pobierana opłata?” 
Pan Marcin Triebs: „Nie.”  
Pani Paulina Wolsztyniak: „W związku z tym, jeżeli nie zostało to wymienione literalnie, 
dzisiaj nie mamy potwierdzenia na podstawie jakiego dokumentu państwo funkcjonujecie, ja 
naprawdę nie widzę konieczności literalnego wymieniania wszystkiego, wszystkich 
stowarzyszeń jakby w tym punkcie. Oczywiście pozostawiam to Państwu do przegłosowania. 
Dziękuję.”  
Pani Ewa Szczepaniak: „Szanowni Państwo, jeżeli mogę, oczywiście dyskusja była na 
komisjach, oczywiście tydzień wcześniej zgodnie z przyjętym regulaminem prac komisji i rady 
zostały przesłane materiały. Natomiast radny może podjąć dyskusję w każdym momencie i 
do czasu uchwalenia uchwały, ta uchwała jest tylko projektem więc tylko tyle w tym zakresie. 
Natomiast jeżeli chodzi o same zapisy, jest radca prawny na sali. Ja mam tylko takie pytanie, 
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czy nie rozwiązywałoby sprawy w tym paragrafie 6 wskazanie, że w szczególności, skoro jest 
to kwestia interpretacji, potem czy założenia, czy dana instytucja wpisuje się w działania 
własnej gminy na rzecz społeczności lokalnej.” 
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „ Paragraf szósty stanowi w ten sposób, że nieodpłatnie świetlica 
udostępnia się na i są wskazane cele.” 
Pani Ewa Szczepaniak: „Na zebrania wiejskie, tak?” 
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Tak.” 
Pani Ewa Szczepaniak: „No więc właśnie tutaj jest cała dyskusja.  
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Mamy tam 5 punktów po kolei wymienionych.” 
Pani Ewa Szczepaniak:  „Na zebrania wiejskie organizowane w szczególności przez? na 
zebrania rad sołeckich, ochotniczych straży. Jeżeli tu się wpisują te inne organizacje, nie tylko 
te imiennie wymienione, jeżeli pan radca też tak czyta. Imprezy i zabawy organizowane dla 
dzieci, dla mieszkańców generalnie imprezy i zabawy, tak? Gminy Bojanowo. Ale to są te 
punkty sporne, jeżeli moglibyśmy porozmawiać na ten temat, no bo faktycznie jest dla dzieci, 
jeżeli ktoś tak czyta. Imprezy okolicznościowe typu.” 
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „No typu, czyli to jest katalog otwarty, więc to jest przykładowe 
wymienienie dla wszystkich. Także jak Państwo radni uważają, natomiast ja tu nie widzę 
takiej potrzeby.” 
Pani Ewa Szczepaniak; „Mam jeszcze pytanie, które zadałam i też korzystam z obecności 
Pana radcy na sesji. W sołectwie Kawcze odbywają się nabożeństwa w świetlicy wiejskiej i 
też dostałam odpowiedź, że można to wnioskować z paragrafu drugiego, tego ogólnie 
sformułowanego, integracji społeczności lokalnej również poprzez kultywowanie tradycji 
religijnych, czy praktykowanie kultu religijnego. Czy Pan radca też jest tego typu? Bo chodzi 
mi o to, kto ten wniosek o udostępnienie świetlicy na ten cel złoży. Gdyby Pan radca mógł, w 
tym konkretnym przypadku, bo to jest akurat moje sołectwo, więc pytam.  
Pan Patrycjusz Miłaszewicz:  „Szanowna Pani radna, tu jest mowa, że nieodpłatnie świetlica 
udostępnia się m.in. radom parafialnym.”  
Pani Ewa Szczepaniak: „Nie ma rady parafialnej. Właśnie, że to nie jest, ja nie bym chciała, 
jest Pani sołtys Kawcza, nie chciałabym, żeby miała potem problem, żebyśmy my u nas od 
lat, ja pamiętam pięćdziesięciu parę, korzystamy i są osoby, które korzystają, mieszkańcy 
gminy Bojanowo, mieszkańcy sołectwa, które z tego dobrobytu, że jest to na miejscu, nie 
muszą dojeżdżać, korzystają i ta sala nigdy nie było problemu, natomiast nie chciałabym, 
żeby też również rada sołecka, której członkiem jestem, miała problem w pisaniu więc jeżeli 
Pan radca po prostu odpowie, to ja już tu nie wnoszę nic.  
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Rozumiem, powiem w ten sposób. Zwróciłbym w szczególności 
uwagę na paragraf drugi, czyli sam początek tego projektu uchwały i tu się mówi o tym, że 
świetlice służą realizacji celów statutowych gmin, w tym w szczególności. Zapis w 
szczególności wskazuje na to, że to jest przykładowy katalog.”  
Pani Ewa Szczepaniak; „Tak, zgadzam się.”  
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Także to nie jest katalog zamknięty, który tylko mówi, na jaką 
działalność, jaka działalność może być tam prowadzona. Szanowna Pani, jeżeli mogę 
dokończyć, można wszystko literalnie próbować uregulować, natomiast...  
Pani Ewa Szczepaniak; „Też nie jestem zwolenniczką w takich dokumentach regulacji 
literalnej katalogów zamkniętych, natomiast jeżeli mówimy już potem, raz to jest cel, a dwa 
to jest odpłatnie bądź nieodpłatnie więc jeżeli się to wpisuje, a chcę dzisiaj, jeżeli Pan radca 
może z punktu widzenia zapisu prawa, literalnie czy też w domyśle, w interpretacji 
powiedzieć, że jest to możliwość udzielenia przez, nie wiem, sołtysa, przez radę sołecką, 
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przez kogoś, wypisania tej karty i akurat na ten cel udzielenia tej sali, no to bardzo bym 
prosiła.  
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Szanowna Pani, ja w zasadzie już na tą chwilę nie mam nic 
więcej do dodania. Jeżeli by Pani potrzebowała jakiejś, to mogę się odnieść do tego 
konkretnego zapytania pisemnie.” 
Pani Ewa Szczepaniak:  „Bardzo proszę w takim razie, dziękuję Panu bardzo. Myślę, że ułatwi 
to sprawę i sołectwu i tutaj, że tak powiem, ja będę miała pisemną odpowiedź. Dziękuję 
Panu bardzo, Panie radco. Dziękuję” 
 

Więcej pytań nie było.  
 

Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta 12 głosami „za” 
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12,     PRZECIW: 1,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 12 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Kąpielski 
Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora Tomasz, Weber 
Norbert, Zając Jan. 
 
PRZECIW: 1 
Triebs Marcin. 
 
WSTRZYMUJE SIĘ: 2 
Jasińska Marlena, Szczepaniak Ewa. 
 
Uchwała Nr X/67/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie 
regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich w Gminie Bojanowo stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu 

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
d) rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Gołaszynie,  
 

Projekt uchwały przekazała Pani Katarzyna Gackowska.  

Pytań nie było.  

 
Przestąpiono do głosowania. Uchwała został podjęta 14 głosami „za” 
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 14 
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Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan. 
 
WSTRZYMUJE SIĘ: 1 
Szczepaniak Ewa. 
 
Uchwała Nr X/68/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Gołaszynie stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
e) rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Bojanowa 

 

Projekt uchwały przekazała Pani Katarzyna Gackowska.  

Pytań nie było.  

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała został podjęta 15 głosami „za” 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 
 
Uchwała Nr X/69/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Bojanowa stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
f) zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady, o zabranie głosu została poproszona Pani Patrycja Kubiak.  
Pytań do projektu uchwały nie było.  
 
Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała został podjęta 15 głosami „za” 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15,     PRZECIW: 0,     WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,     BRAK GŁOSU: 0,     NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA: 15 
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Andrzejewski Maciej, Bartkowiak Jarosław, Broniarz Alina, Gackowska Katarzyna, Jasińska 
Marlena, Kąpielski Maciej, Kubis Jan, Kuczyńska Daria, Panasewicz Anna, Rado Jarosław, Sikora 
Tomasz, Szczepaniak Ewa, Triebs Marcin, Weber Norbert, Zając Jan 
 
Uchwała Nr X/70/25 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 stycznia 2025 rok w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2025 rok stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Do pkt. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie zgłoszono interpelacji i zapytań w niniejszym punkcie.  
 
Do pkt. 9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
 
W związku z tym, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie na piśmie, Przewodniczący 
Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
 
Do pkt. 10.  Wolne wnioski i informacje.  
 
Głos zabrał radny Maciej Andrzejewski: „ Ja właśnie chciałem do Pana Przewodniczącego, bo 
trochę mnie to zniesmaczyło tu dzisiaj, bo jeżeli Pan Kąpielski we wtorek zadawał te pytania, 
to po co Pan powiela te pytania, z powrotem marnujemy czas. Jeżeli Pan odsłuchał to 
wszystko, to ja tego nie rozumiem, jak Pan zadaje czasami pytania, że albo nas Pan szanuje i 
pracowników, albo nie rozumiem tego, dlaczego Pan... Dwa razy zadaję te pytania, nie było 
Pana na komisji, była Pani Ewa, Pana zastępczyni, mógł Pan się z Panią Ewą skontaktować i 
dowiedzieć się, co było, o czym było rozmawiane i te sprawy, albo nawet Pani Ewie przedłożyć 
swoje zapytania, widział Pan dokumentację, a tu zadaje Pan pytanie, marnuje nas czasy, na te 
pytania, nie wiem, czy Pan chce zabłysnąć przed tymi kamerami, bo naprawdę już powoli, ja 
od dłuższego czasu obserwuję Pana zachowanie i myślałem jako Przewodniczący, że Pan 
zostanie Przewodniczącym, że to będzie jakoś wyglądało naprawdę, będzie Pan się do tego 
przekładał bardziej, ale na dzisiejszy czas, jeżeli ja na Pana tam obserwuję, to nie za bardzo 
pasuje Pan na Przewodniczącego.” 
Pan Marcin Triebs: „odniosę się krótko do tego. Uważam, że jako przewodniczący, ba, 
uważam, że jako radny mam prawo się pytać. Natomiast odsłuchałem zapis komisji, bo 
chciałem być na bieżąco z tym, co się tam wydarzyło. Osobiście uważam, że odpowiedź, która 
została udzielona radnemu Kąpielskiemu dla mnie nie była do końca zgodna z tym, co 
widziałem w regulaminie, dlatego chciałem się dopytać i do czego też miałem prawo. Uważam, 
że nie przedłużam niepotrzebnie sesji, bo uważam, że też jako radny, tak jak Pan, w momencie, 
kiedy podejmuję jakąkolwiek uchwałę, wypada się dopytać, upewnić się, że głosuję za tym, 
czego jestem świadomy. Także jeśli Pan uważa, że Pan wszystko rozumie w momencie, kiedy 
Pan przeczyta jakikolwiek projekt uchwały, okej. Ja jednak mam pytania. do których mam 
prawo i które też zadaję i tylko tyle powiem. A jeśli Pan uważa, że nie nadaje się na 
przewodniczącego, są odpowiednie zapisy w prawie. 
Pan Maciej Andrzejewski: Ja nie, że przeczytałem tutaj z dokumentacji i wszystko wiem, tylko 
na komisji rozmawialiśmy i z tego tak wynika, że później będzie gdzieś znowu opisane, że tylko 
pan przewodniczący jakby o komisji, jak była rada odnośnie budżetu, że tylko pan zadawał 
pytania, a reszta radnych nie miała pytań, tak z tego wynikało, że po prostu my nic nie robimy, 
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my nic nie zadajemy pytań, a na komisji też są rozmowy, także... Nie za bardzo to wygląda tak 
dosyć ciekawie.” 
Pan Marcin Triebs: „Uważam, że nie były te same pytania, było kilka powtórzonych pytań, ale 
nie wszystkie były. Szanowni Państwo, osobiście uważam, że ten temat możemy sobie również 
wyjaśnić później, po sesji. Jeśli Pan chce teraz kontynuować, proszę bardzo.”  
Pani Alina Broniarz zwróciła się z prośbą w imieniu mieszkańców Gościejewic. Na zakręcie od 
Gościejewic od kościoła do ścieżki rowerowej znajduje się duża wyrwa w drodze, która stanowi 
niebezpieczeństwo.  
Pani Daria Kuczyńska poprosiła w imieniu mieszkańców Gołaszyna. Na trasie od bloków do 
Dino znajduje się skwer z figurą, obecnie znajdują się tam wysokie krzewy, które ograniczają 
widoczność. 
Pani radna Marlena Jasińska dopytywała czy już coś się dzieje w sprawie gruntów pod budowę 
sali gimnastycznej dla Szkoły Podstawowej w Golnie Wielkiej. Pani Burmistrz odpowiedziała, 
że na ten moment nie, w najbliższy czasie mają zostać podjęte działania.  
Pani radna Katarzyna Gackowska przypomniała się w sprawie złego stanu technicznego 
chodników w okolicach ul. Dąbrowskiego, Kilińskiego.  
Pani radna Anna Panasewicz poruszyła temat infrastruktury sportowej na terenie gminy. W 
ostatnim czasie korzystała z bieżni znajdującej się na stadionie i w jej ocenie jest w bardzo złym 
stanie technicznym. Pani Katarzyna Sadowska, odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy została 
zlecona ekspertyza na bieżnię skok w dal oraz niezmodernizowane elementy. Pani Katarzyna 
Sadowska dodała: „one są niemodernizowane od wielu lat. Tak naprawdę to jest tylko 
przykrywanie i posypywanie mączką, którą się nie powinno posypywać. Byli panowie z firmy 
na naszą prośbę tutaj, żeby sprawdzić, czy w ogóle ten materiał, którym jest posypywane, czyli 
tą mączkę z całą glinką, może być posypywana bieżnia. Stwierdzono, że to się nie nadaje w 
ogóle, dlatego że musiałby być walec, musiałby być to wysypywane po każdym przebiegnięciu 
że tak powiem młodzieży, a rodzi to duże skutki finansowe. Co do kompleksowej modernizacji, 
stara dokumentacja, tak to nazwę stara, bo wiele lat temu podjęta, że tak powiem wcześniej, 
która opiewała na kompleksową modernizację całego stadionu jest po pierwsze nieaktualna, 
po drugie nierealna dzisiaj, czyli ona nie przystaje do realiów funkcjonowania technicznego 
wszystkich warunków, które mogłyby być spełnione. Trzy, element dofinansowania dzisiaj, 
czyli tego, gdybyśmy chcieli sporządzić nową dokumentację i wystąpić o środki finansowe. 
Niestety ta bieżnia jest kompletnie niewymiarowa i największy problem polega na tym, że na 
dzień dzisiejszy, póki jest boisko w środku do piłki nożnej, nie jesteśmy w stanie rozbudować 
tej bieżni tak, aby mogła być bieżnią pełnowymiarową. Stąd też tak naprawdę na dzień 
dzisiejszy nie umiemy odpowiedzieć w jakim kierunku będziemy szli, bo to też będzie wynikiem 
działań jeżeli chodzi o stadion, który jest w planach do wybudowania w innym miejscu, gdyby 
to się udało, wtedy projektant jak najbardziej jest w stanie ocenić, wymierzyć przy 
uszkodzeniu, nazwijmy, nawierzchni trawiastej, czyli tego boiska. Gdybyśmy je wyprowadzili 
poza stadion obecny, wtedy moglibyśmy rozważać dokumentację i jakby nową bieżnię 
lekkoatletyczną, już z nawierzchnią taką jaka powinna być, nie posypywaną mączką jak na tę 
chwilę, ale tak jak mówię, ekspertyzy są w tej chwili zlecane, jeżeli chodzi o to, co moglibyśmy 
zrobić w miarę w rozsądnych środkach finansowych, tak aby móc zapewnić w jakikolwiek 
sposób bezpieczne użytkowanie tego terenu.”  
Pani radna Anna Panasewicz zapytała w jakim czasie można się spodziewać ekspertyz?  
Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała: „więc ten moment, który teraz będziemy wchodzić, 
początek wiosny, to jest w ogóle moment, kiedy robimy przeglądy dróg, chodników, dziur, 
które będzie trzeba, brzydko powiem, łatać. Bo jest ten moment jeszcze, kiedy są mrozy i 
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ubytki następują tak naprawdę sukcesywnie więc myślę, że w marcu już będziemy wiedzieli w 
jakim kierunku możemy iść i czy nas stać na to. Nadmienię, że tak naprawdę w tej chwili gmina 
będzie przejmowała takie obiekty sportowe i troszkę więcej jakby spojrzenia naszego będzie 
na te obiekty. Do tej pory funkcjonowało to cały czas w Gminnym Centrum Kultury, Rekreacji, 
Turystyki i Sportu, więc troszkę pozwoliłam sobie na chwilę obecną jeszcze wypowiedzieć się 
za Panią Dyrektor, ale planujemy tak, aby te sport, jeżeli chodzi o infrastrukturę sportową, 
przejąć w większym obszarze, jeżeli chodzi o gminę, czyli wspomóc tutaj te gminne centrum 
w realizacji tych zadań.” 
Pani Anna Panasewicz wyraziła swoje uznanie dla Pani Sołtys Sowin oraz Rady Sołeckiej za 
zaangażowanie w organizacji obchodów Dnia Babci i Dziadka. 
Pani radna Katarzyna Gackowska zapytała czy gmina posiada mieszkania na wynajem?  
Pani Katarzyna Sadowska odpowiedziała, że nie ma mieszkań na wynajem. Gmina posiada 
mieszania komunalne i socjalne i to wynika z ustawy o gospodarce mieniem. Gina nie może 
prowadzić komercyjnej, gospodarczej. Pani zastępca Burmistrza poinformował, że można 
złożyć odpowiedni wniosek o przydział mieszania komunalnego, jednak trzeba spełnić 
określone kryteria, żeby je otrzymać.  
Pani radna Anna Panasewicz nawiązała do poruszanego na poprzednich spotkaniach 
programu modernizacji orlików. Czy gmina będzie się starała pozyskać środki w tym temacie?  
Pani Katarzyna Sadowska: „Jak najbardziej pojawił się program, jeżeli chodzi o orliki. Jeżeli 
chodzi o rozbudowę tego programu, bo ten program zakłada budowę, rozbudowę, 
modernizację, więc są tak naprawdę dwa programy orlika. To dopowiem tak, rozbudować nie 
mamy gdzie, bo przy orliku nie mamy takiego terenu. Teren, który jest zabezpieczony jest 
zabezpieczony pod stadion. Nie kwalifikuje się dofinansowanie stadionu pod ten program. 
Musiała to by być infrastruktura inna niż boisko sportowe do piłki nożnej uzupełnię. Jak 
najbardziej już zleciłyśmy i był Pan, który ocenia stan orlika istniejącego, czyli chodzi nam 
bardziej o modernizację, bo musicie Państwo wiedzieć, że od 12 lat bodajże jak powstał, tak 
12, żebym się nie pomyliła, To nie był modernizowany, żadne prace nie były tam wykonywane. 
Na dzień dzisiejszy nie działają lampy, jeżeli chodzi o oświetlenie. Są w bardzo złym stanie. Na 
dzień dzisiejszy mogę tylko Pani podać, że około 40 tys. są wycenione nowe energooszczędne, 
które będą pobierały dużo mniej zużycia energetycznego. To jest pierwszy element, który 
mamy na dzień dzisiejszy, ale też musicie Państwo wiedzieć, że w programie tym możemy 
pozyskać od 60% do 70% maksymalnie procent dofinansowania. To jest wszystko zależne od 
wskaźnika bogactwa, tak to nazwę kolokwialnie, gdzie Bojanowo jest tym wskaźnikiem tak 
naprawdę wysoko, czyli to może być około 60% dofinansowania w programie i minimum musi 
być projekt na 100 tys. zł. To jest takie minimalne, ale jesteśmy w trakcie, więc myślę, że na 
kolejnej sesji będziemy mogli powiedzieć Państwu więcej.” 
Pan radny Ireneusz Młynek poinformował, że powiat rawicki otrzymał 7,5 mln dofinansowania 
na modernizację dróg powiatowych i ma nadzieję, że zostaną naprawione te najgorsze odcinki. 
Pan radny dodał, że Powiatowy Zarząd Dróg zakupił nową maszynę do uzupełniania dziur.  
Pani radna Katarzyna Gackowska zapytała kto będzie dysponował tym środkami? 
Pan Ireneusz Młynek odpowiedział, że powiat będzie dysponował środkami. Wszystkie drogi 
są skatalogowane oraz wyszczególnione, które wymagają remontu w pierwszej kolejności.  
Głos zabrała Pani sołtys Magdalena Papmel: „. To ja tak krótko w sprawie uchwały dotyczącej 
świetlic. Tutaj Pan Przewodniczący wspomniał o tym, że warto by było, nie wiem, zaznaczyć, 
żeby sołtysi byli dodatkowo wynagradzani. I tutaj się wypowiem jako ja, bo nie wiem jak tam 
inni sołtysi, ale jak mieliśmy na radę sołtysów, propozycje dotyczące wynajmu sali i tak dalej 
były przedstawione przez Panią Burmistrz. To było nawet dosyć długo dyskutowane nad tym. 
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Natomiast ja jako osoba, która byłam wybrana na sołtysa, wiedziałam, że w mojej wiosce jest 
sala i że moim obowiązkiem będzie opiekowanie się nią. Tak było zawsze i myślę, że tak 
pozostanie, ale fajnie by było, jakby Pan trochę sprostował to, bo poszło teraz do informacji, 
że my będziemy dostawać wynagrodzenie, propozycja taka i jak ja będę wynajmowała salę, ja 
ją oddaję czystą i taką też odbieram, ale jak ktoś usłyszy, że ja dostaję wynagrodzenie za to, że 
się tą salą opiekuję, no to myślę, że podejdzie do tego tak, że ja mam ją sobie posprzątać sama. 
Takie jest moje zdanie, więc fajnie jakby było sprostowane, że my jako sołtysi nie będziemy 
dostawać dodatkowego wynagrodzenia.” 
Pan Marcin Triebs: „Dobrze, to ja powiem w takiej samej formie, w jakiej mogłem wprowadzić 
mieszkańców w błąd. Sołtysi nie będą otrzymywać dodatkowego wynagrodzenia, dodatkowej 
diety ekwiwalentu za to, że będą się opiekować salami wiejskimi.” 
Głos zabrał mieszkaniec: „Ja może dopowiem do tej wypowiedzi pani Sołtys i dla państwa taką 
informację. Korzystają z sal sportowych, dlaczego nie mogą korzystać z regulaminu korzystania 
z obiektów takich jak świetlica? Jest regulamin wywieszony przed wejściem na świetlicy. 10 
punktów tam można napisać, można 5 napisać i wszystko będzie respektowane. I w ostatnim 
punkcie oddający salę do dyspozycji gospodarzom jest zobowiązany po sobie posprzątać. 
Wszystko, krótko na temat. Taką jaką otrzymałem, taką powinienem oddać do tego. Ale ja nie 
w tej sprawie chciałem, przepraszam, bardzo mnie interesuje jedna konkretna sprawa i 
wszystkich tutaj nas, bojanowiaków i nie tylko bojanowiaków, mieszkańców gminy, budynek 
restauracji centralnej. Co dalej? Co się tam dzieje? Jak to można, przepraszam mówiąc po 
chłopsku, ugryźć, żeby tam się zaczęło coś dziać i przede wszystkim zniknąć, że tak powiem, z 
horyzontu. Rynek mamy wspaniały. Wszyscy przyjeżdżający do mnie koledzy, koleżanki, 
znajomi, mówię, no macie rynek wspaniały, ale co to jest? No była wspaniała restauracja i 
niestety się skończyło tak, jak się skończyło. Właściciel jakiś na pewno jest. Czy mamy jakieś 
administracyjne, panie radco prawny, Przepisy, które byśmy go ustawili, że tak powiem, do 
konta i powiedzieli mu, słuchaj, dwa miesiące, pół roku, żeby to uporządkować. Czy jest taka 
szansa?”  
Pani Katarzyna Sadowska: „ Proszę Państwa, to jest budynek w rękach prywatnych. Jeżeli jest 
budynek w rękach prywatnych, my niewiele jako gmina możemy, nie możemy wymusić 
estetyki samego budynku, choć niech mi Pan wierzy, jesteśmy estetkami, więc też nam bardzo 
przeszkadza, zwłaszcza ten widok z okna i też byśmy bardzo chciały, żeby to na rynku 
funkcjonowało inaczej. Na chwilę obecną budynek nie zagraża, jeżeli chodzi o zawalenie i tego 
typu sprawy, ekspertyzy. Czyli inspektor nadzoru takiej decyzji nie wydał, w związku z tym my 
również nie możemy tutaj ingerować. Wiemy, że miała w rękach to pewna spółka, która 
planowała tam pokazowe mieszkania. Zadziały się różne dziwne rzeczy w tym temacie i ponoć 
spółka zbyła nieruchomość, ale tak jak mówię to jest prawo własności, w które my nie do końca 
możemy na dzień dzisiejszy ingerować.” 
 
Posiedzenie opuścił godzinie 17:54 Pan radny Jarosław Bartkowiak oraz Tomasz Sikora. 
 
Pytanie skierowała mieszkanka gminy: „Pani Burmistrz, mam pytanie, dlaczego pracownicy 
Urzędu Miejskiego w referacie organizacyjnym i spraw obywatelskich odmawiają wydawania 
papierowych formularzy, dotyczy szczególnie wniosków związanych z wymianą dowodu 
osobistego?” 
Odpowiedziała Pani Justyna Walenczak: „Szanowna Pani, Prawodawca jasno określił zasady 
wydawania dowodów osobistych w ustawie o dowodach osobistych. Artykuł 24 ust. 3 jasno 
wskazuje, jaką formę powinien mieć wniosek o wydanie dowodu osobistego. Wniosek o 
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wydanie dowodu osobistego przyjmowany jest na piśmie utrwalonym w postaci 
elektronicznej. Dane wprowadzane są na podstawie danych, które przekazuje wnioskodawca 
i danych zawartych w rejestrze PESEL. Nowe rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji z 27 grudnia 2023 roku w sprawie wzoru dowodu osobistego, zasad wydawania 
tego dokumentu jasno określa formularze, które są wydawane przez organ. Ono już nie 
zawiera od tego czasu wzoru wniosku o wydanie dowodu osobistego. Wcześniejsze owszem, 
miało taki wzór wniosku o wydanie dowodu osobistego, obecne rozporządzenie już nie 
przewiduje takiego wniosku. Także Burmistrz wykonuje zadania zlecone i musi procedować 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Dlatego formularze wniosku o wydanie 
dowodu osobistego nie są wydawane.”  
Mieszkanka: „Czy w taki sposób potwierdza Pani, że wszelkie czynności dokonywane w 
urzędach odtąd będą tylko rejestrowane elektronicznie?” 
Pani Justyna Walenczak: „Ja się tylko wypowiadam odnośnie wniosku o wydanie dowodu 
osobistego, w innych kwestiach się nie wypowiadam.” 
Mieszkanka: „Czy ustawa o dowodach osobistych z dnia 6 sierpnia 2010 roku była 
dwukrotnie aktualizowana?” 
Pani Justyna Walenczak: „To znaczy?” 
Mieszkanka: „Czy były nanoszone zmiany do tej ustawy od roku 2010?” 
Pani Justyna Walenczak: „Tak, oczywiście były nanoszone zmiany. I właśnie artykuł, który 
Pani wymieniła, artykuł 24 ust. 3 właśnie został zmieniony.” 
Mieszkanka; „Czy nie jest tak, że w związku z drugą aktualizacją dokonaną w kwietniu 2021 
roku, zgodnie z artykułem 24 ust. 3 ustawy o dowodach osobistych, wniosek o wydanie 
dowodu osobistego składa się osobiście w siedzibie organu gminy na piśmie utrwalonym w 
postaci papierowej, a nie tylko elektronicznej?” 
Pani Justyna Walenczak: „Na chwilę obecną ostatnia aktualizacja jest z 2023 roku i stanowi, 
że artykuł 24 ust. 3, że wniosek o wydanie dowodu osobistego przyjmowany jest na piśmie 
utrwalonym w postaci elektronicznej.” 
Mieszkanka: „Ale przepraszam, aktualizacji o dowodach osobistych nie było w 2023, tylko w 
2021.” 
Pani Justyna Walenczak: „Ostatnia wzmianka jest z 2023 roku.” 
Mieszkanka: „Znaczy ja pozwolę się nie zgodzić z tym stwierdzeniem i uważam, że jako 
polscy obywatele nie możemy być przymuszani tylko do masowej cyfryzacji i do składania 
wszelkich dokumentów tylko w formie elektronicznej. I teraz, gdyby Pani Burmistrz była 
uprzejma odpowiedzieć na pytanie dotyczące właśnie dowodów osobistych, ponieważ jakie 
przepisy zobowiązują Burmistrza do odmowy wydania dowodu osobistego w związku na 
przykład z upływem terminu ważności?” 
Pani Justyna Walenczak: „ Czy ja mogłabym odpowiedzieć na to pytanie?” 
Mieszkanka: „ Bardzo proszę.” 
Pani Justyna Walenczak: „W jakim sensie odmowy?  
Mieszkanka: „Czyli chodzi o taką sytuację, że zgodnie z ustawą o dowodach osobistych, 
obywatel jest zobowiązany do nieuchylania się od spełniania obowiązku prawnego, a więc do 
dokonania wymiany dowodu osobistego w związku z upływem na przykład terminu 
ważności. I wówczas w obliczu dokonywanych zmian dotyczących zarówno przepisów 
unijnych, jak i krajowych. Obecnie podobno ma sytuacja miejsce tego rodzaju, że każdy z 
wnioskodawców zobowiązany jest do wyrażenia dobrowolnej zgody na pobieranie odcisków 
palców.” 



18 

 

Pani Justyna Walenczak: „Tak, prawodawca jasno określił w artykule 29c ustawy o dowodach 
osobistych, że podczas składania wniosku o wydanie dowodu osobistego wnioskodawca jest 
zobowiązany do przedłożenia swoich odcisków palców, które muszą być pobrane do wniosku 
o wydanie dowodu osobistego. Również w tym samym artykule wskazuje trzy 
ewentualności, w których te odciski palców mogą nie zostać pobrane i mówi dokładnie o tym 
artykuł 12a ust. 1a. są to dzieci poniżej 12 roku życia, osoby, które czasowo fizycznie nie są w 
stanie tych odcisków palców, od których nie jest możliwe czasowo, fizycznie pobranie tych 
odcisków. I trzecia ewentualność to są osoby, od których nie jest fizycznie całkowicie 
możliwe pobranie odcisków palców. Czyli osoba jest bez rąk i nie można tego dokonać. I 
tylko te trzy ewentualności można zaliczyć jako zwolnione z pobierania odcisków palców. 
Ustawodawca jasno określił te trzy sytuacje, w których tych odcisków nie pobieramy, dlatego 
wszelkie inne sytuacje i przypadki, niestety osoby są zobowiązane do tych odcisków 
pobrania. ” 
Mieszkanka; „Czy zgodnie z RODO...”  
Pan Marcin Triebs: Ja jednak bym chciał tutaj przerwać pytania, ponieważ tutaj się pojawia 
nam takie wypytywanie. Jeśli ma Pani więcej pytań na ten temat, to bardzo bym prosił o 
złożenie takiego zapytania.”  
Mieszkanka: „ Ale ja nie wyrażam zgody, żeby Pan mi odbierał głos, Panie Przewodniczący. 
Sprawa jest na tyle poważna, że zostałam przez Panią Burmistrz pozbawiona prawa do 
posiadania dowodu osobistego. Myślę, że taki problem może dotyczyć nie tylko mnie, ale 
szeregu mieszkańców naszej gminy. Dlatego też, Panie Przewodniczący, proszę wskazać 
podstawę prawną, która powoduje, że zabrania mi Pan w tej kwestii zabierać głos.  
Pan Marcin Triebs: „Dobrze, to ja teraz najpierw bym chciał ustosunkować się do pierwszej 
części, jeśli myślę, że mogę Pani Burmistrz, ponieważ mówiła Pani, że nie można złożyć 
wniosku w formie papierowej. Właśnie sobie doczytałem ustawę o dowodach osobistych. 
Jest tam, tak jak Pani kierownik powiedziała, można złożyć wniosek w formie elektronicznej. I 
teraz chciałbym, zadam pytanie, jeśli mam kontynuować i dalej jak gdyby pozwolić Pani 
zadawać pytania, to w jaki sposób Pani odczuła, że w formie elektronicznej nie mogła Pani 
złożyć wniosku? 
Mieszkanka; „ Pani kierownik i pracownik podległy odmówiły wydaniami formularzy, a 
potem przyjęcie.” 
Pan Marcin Triebs: „ale jest napisane w ustawie, że w przypadku, o którym mowa w ust. 2 
oraz art. 26 ust. 1 wniosek o wydanie dowodu osobistego składa się na piśmie utrwalonym w 
postaci elektronicznej wypełnionym przez organ gminy na podstawie danych podanych przez 
wnioskodawcę i danych pobranych z rejestru PESEL podpisanym przez wnioskodawcę za 
pomocą urządzenia umożliwiającego złożenie i odwzorowanie podpisu własnoręcznego. Czy 
pracownik gminy nie zezwolił Pani na sporządzenie takiego formularza elektronicznego. Nie 
przyjął.”  
Mieszkanka; „Nie, ja odmówiłam na sporządzenie formularza elektronicznego i nadal 
uważam, że jest to niezgodne z prawem. I jeszcze chciałabym skierować pytania do Pana 
radcy prawnego.” 
Pan Marcin Triebs: „To ja mam tylko takie pytanie. A propos tego dowodu osobistego, to 
bym chciał złożyć, postawić kropkę. Jeśli ma Pani więcej zastrzeżeń, to bardzo bym prosił o 
takie zastrzeżenia przedłożyć radzie na piśmie, żebyśmy też mieli troszkę więcej czasu na 
zapoznanie się. Natomiast to i jeszcze jedno pytanie do radcy udzielam możliwości. Dobrze, 
proszę, dwa pytania.” 
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Mieszkanka: „Szanowny Panie Radco, Czy ostatnia aktualizacja ustawy o dowodach 
osobistych z dnia 6 sierpnia 2010 roku została stworzona na podstawie rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady Unii, numer 2019/ 1155 z dnia 20 czerwca 2019 roku w 
sprawie poprawy zabezpieczeń dowodów osobistych obywatelom Unii i członkom ich rodzin, 
korzystającym z prawa do swobodnego przemieszczania się? 
Pan Patrycjusz Miłaszewicz: „Szanowna Pani, poproszę o to pytanie na piśmie. Wtedy bez 
problemu Pani udziela odpowiedzi. No to trzeba sprawdzić, to nie jest tak, że te wszystkie 
przepisy muszą być znane.” 
Mieszkanka: „Dobrze, to ja potwierdzę, że została sporządzona. Myślę, że Pani kierownik 
również by to potwierdziła, wykazując się znajomością przepisów. I pozwolę sobie jeszcze, 
pomimo wszystko, na ostatnie pytanie, Panie Przewodniczący. Chociaż naprawdę jestem 
bardzo zaskoczona, że próbuje Pan mnie pozbawić prawa do wypowiedzi. Czy wyrokiem z 
dnia 21 marca 2024 roku Trybunał Sprawiedliwości w sprawie Landenschauptstadt-
Wiesbaden numer C 6122, uznał powyższe rozporządzenie. To rozporządzenie, na podstawie 
którego jest skonstruowana aktualizacja ustawy o dowodach osobistych za nieważne, 
uzasadniając, że jego nieważność wynika z błędnej podstawy prawnej, jego wydania, 
ponieważ uzasadnieniem obowiązków zgody na pobieranie odcisków palców nie może być 
prawo do swobodnego przemieszczania się i podróży po terytorium Unii Europejskiej. Tu jest 
wskazana podstawa prawna artykułu 21 ust. 2 traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej, 
lecz przepis pozwalający określić warunki wydawania paszportów, dowodów i tożsamości. Ja 
jednak nalegam, żeby Pani Burmistrz publicznie zabrała głos w sprawie losów, dalszych losów 
osoby, która zostaje pozbawiona w związku z odmową, niewyrażaniem zgody na pobieranie 
odcisków palców, jak ma funkcjonować w życiu społecznym bez dowodu osobistego?” 
Pani Burmistrz: „ Także odpowiedzi na to pytanie w pełni udzieliła Pani kierownik. Jeżeli są z 
Pani strony jakieś dodatkowe zastrzeżenia, to ja bardzo bym Panią prosiła o złożenie tego na 
piśmie. Ustosunkujemy się. Osobiście jeżeli chodzi o tą kwestię, nie mam nic więcej poza 
Panią kierownik do dodania.” 
Mieszkanka: „Ja tylko na koniec dodam, że są już wyroki sądowe, ale tylko sądów 
administracyjnych, natomiast niepowszechnych, które popierają i potwierdzają takie 
działania zarówno prezydentów, wójtów i burmistrzów, którzy odmawiają wydawania 
dowodów osobistych obywatelom polskim tylko dlatego, że ci obywatele z różnych 
uzasadnionych powodów, jednym z takich powodów jest troska o ochronę dóbr osobistych, 
ochronę prywatności, naruszanie tych praw i wolności niezgodnie z Konstytucją. Natomiast 
do dnia dzisiejszego, przynajmniej ja nie posiadam takiej wiedzy, nie ma żadnego wyroku 
sądów powszechnych. I nadal wydaje mi się, że jest to poważny problem, ponieważ ja 
odniosłam ogromne wrażenie, że próbowano mnie szantażować, zastraszać i wymuszać na 
mnie zgodę, że te odciski, co tutaj potwierdzała Pani kierownik, muszę wydać. Bo warunkiem 
tego, że nie wydam, jest... taki skutek i taka szkoda, na którą zostanę narażona, że będę 
musiała funkcjonować bez dowodu osobistego. Tylko pytanie jak.” 
Pan Jan Kubis: „ Ja w grudniu miałem wymieniany dowód osobisty razem z żoną i nie 
mieliśmy żadnych kłopotów i problemów.” 
Mieszkanka: „Ale przepraszam, miał Pan pobierane odciski, Panie radny?” 
Jan Kubis: „Tak, dawałem odciski.” 
Mieszkanka: „ Pan się zgodził, a ja się nie zgadzam.” 
Marcin Triebs: „Jeśli są jeszcze jakieś pytania czy zastrzeżenia, bardzo bym prosił na piśmie 
złożyć, żebyśmy też jako radni byli w stanie się zapoznać z tym dokładnie.” 
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Do pkt. 11 Zakończenie 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 
18:06.  
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